
  

Zápis ze zasedání AS PřF UJEP 

konaného dne 21. 5. 2025 

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D. 

Ing. Markéta Gloneková Ph.D. 

  Ing. Viktor Greguš 

  Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.  

  PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP) 

  Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D. 

  Mgr. Květuše Sýkorová 

  Alex Schönfelder  

  Ing. Magda Škvorová, Ph.D.  

  Mgr. Marcel Štofik, Ph.D. 

  Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP) 

Lukáš Wilda 

Nepřítomni: Dita Richterová 

  Bc. Alice Charvátová  

Omluveni: RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D. (připojen online) 

Tajemník:  Jakub Verner 

Hosté: Martin Babor 

 Marie Baftiar 

 Lenka Bozděchová 

 Tereza Dušková 

Jaromír Havlica 

 RNDr. Regina Herma, Ph.D. (proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy PřF UJEP) 

 Jakub Hoskovec 

Martina Hospůdková 

Adéla Jagerová 

Jaroslava Jarolímková 

Kateřina Jančaříková 

Zdeňka Kolská 

 Mgr. Martin Kozakovič 

 Magdalena Krátká 

Jan Krejčí 

 Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP) 

 Lucie Loukotová 

 Michaela Nedvědová 

 Viktorie Neubertová 

 Kateřina Peroutková 

 Sára Svobodová 

 



  

Josef Šimek 

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP) 

Michaela Tichá 

Zdeněk Tišler 

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP) 

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP) 

Návrh programu zasedání: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 16. 4. 2025. 

3. Schválení rozpočtu PřF UJEP na rok 2025. 

4. Schválení plánu čerpání FRIM na rok 2025. 

5. Projednání podnětu VOS UJEP. 

6. Různé. 

Zahájení: 13.01 

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 12 z 15 členů. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení 

PřF UJEP a hostů. 

1. Schválení programu zasedání. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání 

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 16. 4. 2025. 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze 

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory 

k hlasování o usnesení. 

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 

16. 4. 2025. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

3. Schválení rozpočtu PřF UJEP na rok 2025. 

Slovo dostal tajemník PřF Lauterbach, který tento rozpočet popsal jako příznivý, neboť oproti roku 

2024 narostl o 10 milionů Kč. A to mimo jiné i díky tomu, že je volební rok a vláda plní předvolební 

 



  

sliby, a také díky narovnání univerzity na vnitřní mzdový předpis, za což obdržela finanční 

prostředky. Dále tento rozpočet popsal tajemník PřF Lauterbach jako vyrovnaný – po dvou letech 

dojde ke kladnému hospodářskému výsledku. Největší položkou jsou mzdové náklady, které oproti 

roku 2023 narostly o 5 %. Také došlo k přeúčtování veškerých nákladů na neúspěšný projekt se 

společností Zentiva. Dále dojde k navýšení tarifních mezd, ale až po analýze odhadu mzdových 

nákladů do konce roku s ohledem na dodržení kladného hospodářského výsledku. Implementace 

vnitřního mzdového předpisu by měla nastat nejpozději k 1. říjnu.  

 

Předsedkyně EKAS Gloneková potvrdila projednání rozpočtu s tajemníkem PřF Lauterbachem a 

doporučila tento rozpočet schválit.  

 

Předseda AS PřF UJEP otevřel veřejnou diskuzi a předal slovo předsedovi výboru ZO VOS UJEP 

Kozakovičovi, který doplnil důvod nárůstu rozpočtu, a tedy tlak na MŠMT vytvořený zásluhou 

prof. Hrubé z FF UJEP a lidí kolem projektu Rovná odměna, hnutí Hodina pravdy apod. Dále 

upřesnil k vnitřnímu mzdovému předpisu, že stále umožňuje vysokou variabilitu mezd, díky 

možnosti osobního příplatku až do výše 200 % tarifní mzdy. Dodal, že vysokoškolští zaměstnanci 

se na vysokých školách pohybují ve mzdové sféře, a je tedy na každém, jakou mzdu si vyjedná. V 

plánu je vystoupení odborníka o komunikaci s nadřízeným/zaměstnavatelem ohledně výše mzdy. 

 

Dalších dotazů ani komentářů nebylo, a tedy předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné 

senátory k hlasování o usnesení. 

Usnesení: Podle § 27 odst. 1 písm. c Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. AS PřF UJEP projednal a 

schválil předložený rozpočet PřF na rok 2025 na základě Výkazu zisku a ztráty fakulty. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

4. Schválení plánu čerpání FRIM PřF UJEP na rok 2025. 

Slovo opět dostal tajemník PřF Lauterbach. Ten popsal, že odpisy klesají, neboť se investice 

pořizují z dotací. Velká část investic se týká budovy CPTO, která již od svého uvedení do provozu 

měla řadu nedostatků a po pěti letech fungování stále více narůstají náklady na její údržbu a 

servis. Většina požadavků přišla z katedry informatiky. Největší položkou je obměna virtualizační 

infrastruktury fakulty. Proběhne ještě odborná diskuze s CI UJEP o případné spolupráci. Tento 

dokument byl projednán jak vedením fakulty, tak byl schválen na kolegiu děkana. Z fondu 

provozních prostředků, ve kterém je v tuto chvíli přes 20 milionů Kč, bude třeba přesunout 3,5 

milionů Kč. Dále upozornil na riziko spojené s projektem OP JAK a rekonstrukcí budov v ulici Za 

Válcovnou, kde dochází k opoždění dodání kvalitních podkladů k projektové dokumentaci ze 

strany projektanta, stavební povolení je již zařízeno.  

 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal, jestli se na investici do obměny virtuální infrastruktury 

bude podílet i FŽP, jedná-li se o záležitost budovy CPTO. 

 



  

 

Jan Krejčí upřesnil, že se jedná o virtuální platformy pro potřebu akademických pracovníků a 

studentů PřF, např. Overleaf, webové stránky, dohledové systémy atd. a do budoucna se počítá s 

další zátěží, na kterou již současné vybavení stačit nebude. Tedy nejedná se o celou budovu 

CPTO, jejíž prvky jako kamerový systém nebo switche má na starost CI UJEP, ale pouze pro 

hardware využívaný PřF.  

 

Předsedkyně EKAS Gloneková doporučila tento plán ke schválení. 

 

Dotazů ani komentářů nebylo, a tedy předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory 

k hlasování o usnesení. 

Usnesení: Podle § 27 odst. 1 písm. c Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. AS PřF UJEP projednal a 

schválil plán čerpání FRIM na rok 2025. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

5. Projednání podnětu VOS UJEP. 

Slovo dostal předseda výboru ZO VOS UJEP, který ve stručnosti popsal, čemu se tato organizace 

věnuje. Dále okomentoval situaci, kterou tato odborová organizace dle svého nebyla v souladu s 

běžnými postupy při řízení projektu. Konkrétně šlo o přijímání nových pracovníků na plné úvazky 

ještě před oficiálním schválením projektu. Běžně se podepisuje smlouva na zpravidla jeden rok a 

ke spuštění úvazku dochází až po schválení projektu, čímž vznikla nerovnost mezi zaměstnanci. 

Dále upozornil, že v červnu 2026 začne platit směrnice Evropského parlamentu a Rady Evropské 

unie 2023/970 o posilování uplatňování zásady stejné odměny mužů a žen za stejnou práci nebo 

práci stejné hodnoty prostřednictvím transparentnosti odměňování a mechanismů prosazování, 

díky které bude zaměstnavatel povinen zveřejňovat informace o mzdách při náboru. Zároveň 

podle informací z Akčního plánu rovného odměňování žen a mužů 2023–2026 schváleného 

vládou ČR je jedním z hlavních faktorů vedoucích k nerovnému odměňování právě projektové 

financování. Pro větší stabilitu a transparentnost se tedy ve vysokoškolských kruzích uvažuje o 

přechodu od projektového financování k více institucionálnímu. Na závěr předseda ZO VOS UJEP 

Kozakovič dodal, že si je ZO VOS UJEP vědoma situace s financováním vysokých škol a záměrů 

děkana PřF Varadyho, jehož cíle propojit fakultu více s aplikační sférou jí přijdou legitimní. 

 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl dal hlasovat o usnesení týkajícího se zapojení široké veřejnosti 

přímo do diskuze bez nutnosti prostředníka v podobě senátora. 

Usnesení: AS PřF UJEP souhlasí s přímým dotazováním všech zúčastněných zasedání AS 

PřF UJEP dne 21. 5. 2025. 

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo 

(schváleno) 

 



  

Dále slovo dostal děkan PřF Varady, který sdělil, že na tento podnět z ZO VOS reagoval a svou 

odpověď přiložil k materiálům k tomuto zasedání. V ní podrobně vysvětlit, jakým způsobem 

uvažoval. Myslí si, že projekt, o kterém je řeč, mohl fakultu výrazně posunout a zajistit na delší 

dobu finanční stabilitu. Bohužel projekt nevyšel. Vyzval přítomné k dotazování.  

 

Senátor Schönfelder se zeptal na část zprávy, kde stojí, že již v lednu bylo jisté, že projekt 

nedopadne. Děkan PřF Varady odpověděl, že tomu tak nebylo, že ještě v únoru probíhala 

komunikace se společností Zentiva, kdy tato společnost sdělila, že do spolupráce nenastoupí, 

načež PřF kontaktovala MŠMT. V tuto chvíli stále ještě nepadl verdikt o nefinancování daného 

projektu.  

 

Předseda ZO VOS UJEP Kozakovič zmínil, že docházelo ke změnám ve smlouvách u některých 

lidí už 15. 1., což naznačuje právě to, že by projekt neměl vyjít. Dále se doptal na možnost 

odvolání ze strany PřF nebo na další vytváření tlaku na společnost Zentiva. Děkan PřF Varady 

reagoval, že komunikaci s MŠMT vedl prorektor pro projekty Evropských strukturálních a 

investičních fondů UJEP Balej s vrchním ředitelem sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF úřadu 

MŠMT Velčovským a v tuto chvíli se nic neděje. Jednání se společností Zentiva byla o její 

schopnosti kompenzace ztráty PřF vzniklými přípravou na spolupráci. Společnost Zentiva 

nenabídla finanční kompenzaci, ale nabídla dvě místa v The Parc, kde se vyvíjí léčiva. Zentiva tam 

financuje doktorandy a postdoktorandy nikoliv ze všech veřejných vysokých škol, ale primárně z 

VŠCHT, PřF UK a ÚOCHB. Touto cestou se PřF nejspíš tuto příležitost využije. Dva lidi tedy budou 

pracovat pro PřF UJEP, ale budou financováni z této infrastruktury. Dále je Zentiva připravena 

formálně podpořit projekty z PřF UJEP týkající se farmacie. 

Děkan PřF UJEP Varady upřesnil, že společnosti Zentiva se nepodařilo doložit, že není podnikem 

ve finančních potížích, jak se jevila po vysokých investicích do nových továren v Asii. V podobné 

situaci byla i jedna z fakult na ČVUT, která na vlastní náklady zařídila právnický rozbor o tom, že 

Zentiva není společností ve finančních potížích, a bezúspěšně ho zaslala na MŠMT. 

 

Josef Šimek doplnil, že v ČR došlo k posunu výkladu Evropského práva. Situaci konzultoval s 

českým i Lucemburským zástupcem společnosti Zentiva a udělalo se několik právních analýz, 

které byly zaslány na MŠMT. 

 

Zdeňka Kolská se zeptala, proč s některými lidmi byl úvazek rozvázán již 15. 1. Děkan PřF UJEP 

Varady odpověděl, že si uvědomuje, že tento postup nebyl v pořádku a z jeho strany to nejspíš 

nebylo domyšlené. Úvazky se začaly rozvazovat u lidí, kteří působili na PřF i jinak. Druhé skupině 

se úvazky nerozvazovaly pro případ, že by projekt nakonec vyšel. Od června budou daní lidé krytí 

financemi z mimofakultních zdrojů – projektu RUR a ICUK. Do té doby je bude platit PřF i díky 

jejich pomoci na přípravách strategického projektu MATECH. Také tito lidé podali několik menších 

projektů, takže se počítá s projektovým financováním. 

 

 



  

Kateřina Jančaříková se zeptala na konkrétní aktivity v rámci projektu RUR, ve kterých by tato 

skupina lidí měla být zapojena. Na to děkan PřF UJEP Varady reagoval, že s panem Šebkem se 

počítalo už od začátku na pozici domácího experta v rámci RUR, dále jsou tam pozice vykazující 

vědeckou činnost pod doc. Raškou. Finanční prostředky z ICUK jdou na vývoj chemie. 

 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poprosil děkana, aby vysvětlil, o co půjde ve strategickém projektu 

MATECH. Děkan PřF UJEP Varady odpověděl, že při schvalování projektu RUR a vodíkového 

projektu GET se s nimi neschválil projekt MATECH, neboť Ústecký kraj nechtěl UJEP dát tři 

projekty. Projekt GET se líbil tehdejšímu hejtmanovi Schillerovi a RUR byl velký projekt, který je 

průřezový. Kraj však přislíbil, že při nejbližší příležitosti oživí a dá se do další projektové výzvy. V 

tuto chvíli, po šesti letech, je výzva vypsaná a je třeba ten projekt sepsat. Projekt MATECH je o 

projektovém a smluvním výzkumu. Měla by se využít budova v ulici Králova výšina a její 

laboratorní zázemí, kde by se řešily výzvy, se kterými se potýkají malé, střední, ale i velké firmy v 

regionu s pomocí PřF.  

 

Předseda ZO VOS UJEP Kozakovič se zeptal, jestli v případě úspěšného udělení projektu 

MATECH bude PřF UJEP schopna rekonstrukce další budovy a jestli se vyhne neschopnosti 

sestavení vyrovnaného, udržitelného rozpočtu. Dále se zeptal, jaká je šance, že ten projekt vyjde. 

Děkan PřF UJEP Varady odpověděl, že ohledně udržitelnosti fakulta podávala dotaz na SFŽP, ale 

zatím se odpovědi nedočkala a nemůže tedy takto dopředu odpovědět. Ohledně šance, že projekt 

vyjde, též nemohl děkan PřF UJEP Varady dát spolehlivou odpověď. V regionu se vyskytují další 

konkurenční projekty, ale má již domluvenou schůzi s hejtmanem Brabcem.  

 

Senátor Pařez se zeptal na případ, že by projekt MATECH nevyšel a dříve zmínění noví 

zaměstnanci by tam nemohli být převedeni, jak by se to finančně řešilo. Děkan PřF UJEP Varady 

odpověděl, že daní zaměstnanci by dále nemohli být financováni.  

 

Předseda ZO VOS UJEP Kozakovič se zeptal, jestli příležitost, kterou dostali noví zaměstnanci, 

budou dostávat v budoucnu i postdoktorandi z PřF UJEP, jestli budou vytvořeny mechanismy, aby 

k podobným situacím docházet nemuselo. Děkan PřF UJEP Varady odpověděl, že ho nenapadlo, 

že by daný projekt nemusel vyjít. Někdo ho musel udělat a dle jeho názoru by to lidé z PřF sami 

nezvládli, a tak přišli noví lidé právě na ten projekt. S neúspěchem projektu vznikla nová situace. K 

doplňování úvazků u postdoktorandů děkan PřF UJEP Varady řekl, že konkrétní případy vždy řeší 

s příslušným vedoucím katedry. 

 

Martin Babor doplnil ze své zkušenosti, že plán projektu byl sestavován na základě reakce MŠMT 

na dotaz ohledně začátku plnění projektové výzvy. Dále dodal, že mu detailních probírání 

konkrétních lidí na hranici GDPR a zákona. Na tento komentář  předseda ZO VOS UJEP 

Kozakovič reagoval, že vše bylo prodiskutováno s právníkem, jména ani mzdy k dispozici neměli, 

byť se ze zadání projektu daly tyto částky vyvodit.  

 



  

 

Tajemník PřF UJEP Lauterbach doplnil, že v současné chvíli je fakulta závislá na projektovém 

financování, což má vliv na mzdy. Letošní rozpočet PřF je příznivý, ale neví se, jak to bude za 2–3 

roky, kdy současné projekty skončí. Zeptal se předsedy ZO VOS UJEP Kozakoviče, jestli se 

odbory zabývali otázkou nepoměru mezi mzdovými možnostmi fakult a projektových odměn. 

Předseda ZO VOS UJEP Kozakovič odpověděl, že se tím právě zabývají. Dále dodal, že 

projektové financování tvoří nerovnosti v odměňování a že klíčem k prolomení toho je např. řešení 

projektu OP JAK, kde se řeší, jestli některá z pozic není odměněná více, než by měla v porovnání 

se mzdami. 

 

Děkan PřF UJEP Varady upřesnil, že nejen přírodovědecké, ale všechny fakulty jsou závislé na 

projektovém financování. Dle něho je velký nepoměr mezi tím, co univerzity musí plnit a příspěvky 

od MŠMT. Dále se hlásí ke komunikaci se zaměstnanci a vyjádřil lítost nad vzniklou situací. 

 

Nakonec předseda ZO VOS UJEP Kozakovič poděkoval za prostor k projednání tohoto bodu a 

vyzval k dotazům na ZO VOS a nabídl možnost diskuze s právníkem, který je hrazen z fondu ZO 

VOS i pro nečleny. 

6. Různé. 
Senátor Wilda popsal, že byl kontaktován studenty biologie s požadavkem na prostor na to se 

najíst v objektu v ulici Za Válcovnou. Senátorka Gloneková, vedoucí katedry biologie, přislíbila stůl 

i přes nedostatek místa. 

 

Další body do sekce Různé předloženy nebyly. 

 

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval přítomným za účast. 

 

Ukončení: 14.28 

Zapsal: Jakub Verner 

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. 

předseda AS PřF UJEP 

 


